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MOCIÓ PRESENTADA PER TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS D’APROVACIÓ DE 
LA DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DEL CONSELL D’ALCALDESSES I ALCALDES 
DEL BAGES SOBRE LA MOBILITAT VIÀRIA I FERROVIÀRIA DE LES 
COMARQUES CENTRALS AMB L’ÀREA METROPOLITANA DE BARCELONA 
 
 
El 2015 el Consell d’Alcaldesses i Alcaldes del Bages  va aprovar per consens una 
declaració institucional sobre mobilitat en les Comarques Centrals que demanava 
l’eliminació del peatge de l’autopista C-16, la millora dels enllaços en totes direccions, i 
la finalització de la B-40. També el desdoblament del tram C-55 Manresa-Castellbell i 
el Vilar, i paral·lelament també s’exigia  l’execució de les inversions previstes en el Pla 
d’Infraestructures Ferroviàries de Rodalies de Barcelona 2008-2015. 
 
A desembre de 2019, podem afirmar que s’ha avançat en alguns aspectes com ara les 
bonificacions de la C-16 en hores punta, de dilluns a divendres –no festius-, i millora 
de la seguretat de la C-55, evitant els accidents frontals de conseqüències fatals, però 
no en la competitivitat de temps de viatge en infraestructures viàries i, sobre tot, 
ferroviàries. Les alcaldesses i alcaldes del Bages exigim continuar avançant amb 
determinació. En relació a les infraestructures viàries no s’ha assolit l’objectiu 
d’aconseguir un traspàs efectiu de vehicles de la congestionada C-55 amb 30.000 
vehicles diaris, cap a la infrautilitzada C-16 amb 18.000 vehicles diaris, amb un final de 
concessió situat al 2036. 
 
Pel que fa a les infraestructures ferroviàries, malgrat els greus accidents de manca de 
seguretat ocorreguts a la R-4, encara no s’han aplicat les mesures de seguretat 
adients, tot i que s’han iniciat els tràmits de licitació i, no hi ha hagut cap millora al 
temps del trajecte. 
 
És per això que tornem a reclamar un gran pacte de totes les institucions sobre les 
infraestructures al territori per ser competitius econòmicament i social, re-equilibrar 
territorialment el país, però també impulsar les mesures de mobilitat sostenible que 
contrarestin l’emergència climàtica que patim. En aquest sentit volem posar de 
manifest que ens cal seguir avançant en inversions en infraestructures ferroviàries i 
viàries. 
 
 
Xarxa viària: 
 

- La C-16 ha de ser una veritable ronda de Manresa, bonificada en totes les 
hores i tots els dies de la setmana, per tal d’afavorir-ne l’ús i, d’aquesta 
manera, descongestionar la C-55 d’una manera efectiva. En aquest sentit, el 
model de vinyeta seria l’opció desitjada, però mentre no es posi en marxa, 
exigim ampliar els sistemes de bonificacions de forma immediata a totes les 
franges horàries els 7 dies de la setmana. 
 

- Atès que, com es comenta en el punt anterior, la C-16 ha de ser una veritable 
ronda de Manresa, exigim la construcció d’enllaços en totes direccions a 
Viladordis i al Pont de Vilomara. 
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- La C-55 és una via col·lapsada, especialment en el tram Manresa-Castellbell i 

el Vilar. És per això que reclamem l’execució del projecte de variant de 
Castellgalí, que ha elaborat el departament de Territori i Sostenibilitat. Aquesta 
és la necessitat més urgent fins arribar al desdoblament en la seva totalitat de 
Manresa a Castellbell. 
 

- Exigim a l’Estat la finalització de la B-40, entre Viladecavalls i Abrera, que ha 
de permetre connectar la C-16 amb l’A-2, per facilitar la connexió amb el Port 
de Barcelona i l’aeroport del Prat.  
 

- Apostem fermament per un transport públic viari ambiciós. Reclamem que en el 
servei d’autobús, entre el Bages i l’àrea metropolitana de Barcelona, 
s’incrementin les freqüències i els viatges directes. 
 

- Reclamem que els municipis de la comarca del Bages, que corresponen a la 
zona tarifària 6, passin a correspondre a la zona 5. 

 
 
Xarxa ferroviària: 
 

- La R-4 ha de tenir més freqüències i ser la connexió principal i ràpida amb 
Barcelona. 
 

- Exigim l’execució de les inversions proposades al Pla d’Infraestructures 
Ferroviàries, presentat el 2008 a Rodalies de RENFE, per tal de millorar la 
seguretat de la via i la reducció del temps de viatge de Manresa  a Barcelona, 
fins a arribar a un màxim de 50 minuts, executant les inversions que calguin i 
ampliar els trens semi-directes en hores puntes. 
 

- Reclamem una planificació i gestió integral i conjunta de la R-4 i la xarxa de 
FGC 

 
- Millora de la línia ferroviària de Ferrocarrils de la Generalitat als trams urbans, 

per tal d’integrar-la adequadament a les poblacions i evitar que continuïn 
esdevenint una barrera. Així com l’estudi del seu perllongament a Manresa, 
vers al centre de la ciutat. 

 
- Estudiar la millora del servei (temps i freqüència) entre Manresa i Martorell de 

FGC, amb la possibilitat de trens semi-directes i el perllongament del servei a la 
comarca per tal que es converteixi en el metro del Bages i la connexió amb el 
Baix Llobregat, per millorar l’arribada al Port, l’Aeroport i la zona de Fira de 
Barcelona. 

 
- Donar suport a la unió entre el FGC del Llobregat amb el Vallès, amb la unió de 

les estacions de Pl. Espanya i Gràcia. 
 

 
Demanem que, de manera urgent, els governs i els grups parlamentaris del Parlament 
de Catalunya i les Corts Generals incorporin en els pressupostos de 2020 i 2021 de la 
Generalitat de Catalunya i de l’Estat aquestes inversions. 



DOCUMENT

DOCUMENT ANEXAT
Òrgan

SECRETARIA
REFERÈNCIA

GENE2020000252

Codi Segur de Verificació: 6663f913-7c27-41af-a9aa-2afc7b1d3c50
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01082628_2022_50551266
Data Impressió: 08/04/2022 09:02:11
Pàgina 3 de 3

SIGNATURES

1.- desenvolupament. Moció aprovada al Ple ordinari de 29 de gener de 2020 per Unanimitat dels seus assistents
A

JU
N

T
A

M
E

N
T

 D
E

 S
A

N
T

 V
IC

E
N

Ç
 D

E
 C

A
S

T
E

LL
E

T
A

qu
es

t d
oc

um
en

t é
s 

un
a 

cò
pi

a 
au

tè
nt

ic
a 

de
l d

oc
um

en
t e

le
ct

rò
ni

c 
or

ig
in

al
. C

om
pr

ov
i l

'a
ut

en
tic

ita
t d

el
 d

oc
um

en
t a

ht
tp

s:
//w

w
w

.s
vc

.c
at

/a
te

nc
io

-c
iu

ta
da

na
/tr

am
its

-i-
ge

st
io

ns
/v

al
id

ad
or

/ -
 U

til
itz

i e
l '

C
od

i S
eg

ur
 d

e 
V

er
ifi

ca
ci

ó'
 q

ue
 a

pa
re

ix
 a

 la
 c

ap
ça

le
ra

.
Í
b_
Èf
91
3-
7c
27
-4
1a
f-
a9
aa
-2
af
c7
b1
d3
c5
0È
Î

 

 
 Plaça de l’Ajuntament, 10 - 08295 Sant Vicenç de Castellet. Tel. 936930611 - Fax 936930610 - www.svc.cat - A/e: svcastellet@svc.cat 

 
Aquesta declaració la subscriuen les Alcaldesses i Alcaldes de la comarca del Bages i 
els grups comarcals d’ERC, JuntsxCatalunya, PSC, CUP, Ciutadans i En Comú 
Guanyem, i els grups independents. 
 
 
Per tot això que, 
 

S’ACORDA 
 
 
PRIMER.- Aprovar la declaració del Consell d’Alcaldesses i Alcaldes del Bages. 
 
SEGON.- Fer arribar aquest acord a la Presidència del Consell d’Alcaldesses i 
Alcaldes del Bages. 
 
 
 
A favor: 
Esquerra Republicana de Catalunya 
Junts per Sant Vicenç de Castellet 
Partit Socialista de Catalunya 
Sant Vicenç de Castellet en Comú- en Comú Guanyem 


